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Van de voorzitteré 

De afgelopen tijd hebben we ons als DOV Botlek weer prima laten zien. De specialisatie 

driftduiken met 8 deelnemers is grotendeels afgerond met een prima duikdag bij 

Wemeldinge. Alleen Michel kon er niet bij zijn. Dat we ons hier prima hebben laten zien, 

baseer ik mede op de boothuur die we via Maarten hebben geregeld. Als 

veiligheidsmaatregel willen we dat er een boot aanwezig is bij de driftduiken en Maarten had 

deze gehuurd. De verhuurder was zeer tevreden over hoe we de boot terugbrachten en met 

de afspraken om waren gegaan, dat we die zonder problemen ook een volgende keer weer 

mee kunnen krijgen. 

Ook prima reclame was volgens mij onze aanwezigheid tijdens Koningsdag in het centrum 

van Spijkenisse. Ik had gevraagd om ñniet al te groots uit te pakkenò, dus we stonden daar 

met Ursula, een demonstratie lijnduiken, een reddingsvlot, ons spandoek en een flinke bak 

met water! We hadden best wat bekijks en ook wat (oud)leden kwamen langs. In ieder geval 

komen er twee dames een introduik doen bij ons. 

Wel wil ik wat aandacht vragen voor de trainingen. Iedere keer stellen we een rooster op en 

we doen daarbij ons best om daar zoveel mogelijk variatie en wensen in te brengen. Met 

heel veel wisselend succes, maar hoe krijgen we dat nu beter? Tijdens de ALV was er ook 

discussie, maar ik ïen met mij bestuur en trainers- horen graag jullie suggesties. Als trainer 

is het erg frustrerend als je voor slechts drie of vier leden je les hebt voorbereid. Wellicht 

kunnen we afspreken dat wat van ons laten weten als we niet komen? Zeker bij de meer 

bijzondere trainingen zoals De Boot of met Persluchté  

Peter          

 

Zo doen wij dat: Opslagruimte Rivièrabad en aanhanger  

Zoals jullie weten hebben we als vereniging aardig wat materiaal, zowel voor in het zwembad 

als daarbuiten. Denk maar aan onze tent, diverse boeien, netten en natuurlijk onze 

aanhanger. We investeren als vereniging om die spullen ook netjes en goed op te slaan. Het 

huren van een box is in het verleden ook wel onderzocht, maar dat is zeer prijzig. Gelukkig 

zijn er leden die een en ander thuis willen opslaan.  

In het zwembad hebben we sinds januari een mooi opslaghok naast de douches, waarin ook 

een mooie kar staat die door een aantal leden in elkaar geknutseld is. Het is de bedoeling 

dat we de gehele ruimte tot onze beschikking krijgen, maar voorlopig delen we hem met een 

invalidenlift. Deze lift moet namelijk continu aan de oplader (stopcontact) zitten. In het 

nieuwe hok was daarin nog niet voorzien.  

Zodra de lift verhuisd is, zetten we de kar tegen de andere wand en gebruiken we ook weer 

de planken die er hingen. Alle zaken die goed tegen vocht kunnen, worden dan daarin 

opgeslagen. Naar verwachting gebeurt die verplaatsing tijdens de zomerstop. 
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Daarnaast hebben we de aanhanger nog. Ook daar ligt een en ander qua materiaal in, maar 

dat hoeft ons niet te weerhouden om de aanhanger (meer) te gebruiken. Als je een duikje 

wilt maken met drie of vier duikers, of je neemt wat familie en ñstrandòspullen mee: aarzel 

dan niet en gebruik de aanhanger! Voorwaarde is natuurlijk wel dat je een trekhaak hebt. 

Meer informatie en aanmelden voor gebruik van de aanhanger bij Michael Ruisch. 

Peter 

Sociale Media  

DOV Botlek is ook actief op de sociale media. Ons evenemententeam heeft zelfs een eigen 

pagina op FaceBook. Daarnaast zijn diverse leden ook actief op datzelfde FaceBook en we 

hebben een GroepsApp! 

Het is altijd leuk om te delen en te lezen wat we voor gezellige evenementen en trainingen 

hebben. Ik zou alleen wel willen vragen om de posts met naam en toenaam pas na het 

evenement op FaceBook te zetten. Ik zou het zeer vervelend vinden als iemand van het 

inbrekersgilde deze informatie zou gebruiken om een ongestoord bezoekje te brengen terwijl 

ñKarel met Wilco lekker aan de bar hangt in Groningenò. Als bestuur zorgen we er zoveel 

mogelijk voor dat adresinformatie niet op de website staat, maar het is zeker niet uit te 

sluiten en volgens mij kunnen mensen die er op uit zijn zeker meer informatie  achterhalen 

dan wij ons kunnen voorstellen. Dus is mijn verzoek: graag achteraf posten en in ieder geval 

niet mijn naam erbij zetten als je actueel post. 

Dan ook nog wat Netiquette voor de GroepsApp. Deze WhatsApp-groep ñDOV Botlek 

trainingenò hebben we tijdens de ALV opgestart met als doel om elkaar te informeren of je 

wel of niet komt trainen. Dat geeft de trainer een beetje inzicht hoe druk het wordt en je weet 

zelf ook of je favoriete maatjes er zijn.  

De verleiding is zeer groot om hele gesprekken te beginnen en dat snap ik best. Toch merk 

ik dat vlak na zoôn gesprek een aantal deelnemers zich afmelden. Dus ook hier de oproep: 

bedenk hoe je de social media gebruikt. Is het een idee om een tweede groepsapp te 

maken: DOV in gesprek?    

Bedankt, 

Peter 

Profielwerkstuk over Vinzwemmen  

Mijn naam is Juliette Breuseker en 

momenteel zit ik in de zesde klas van het 

gymnasium. Als eindexamenonderdeel 

dient er een profielwerkstuk gemaakt te 

worden. Hierbij maak je zelf een 

onderzoeksplan dat wordt gekoppeld aan 

één of meerdere profielvakken. Voor mijn 

profielwerkstuk heb ik gekozen voor het 

onderwerp vinzwemmen en heb dat 

gekoppeld aan het vak natuurkunde. 
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Zelf ben ik een vinzwemmer bij de Orka ó97. Toen ik begon met vinzwemmen, intrigeerde mij 

direct de snelheid die gegenereerd werd en al snel werd ik geconfronteerd met de vraag hoe 

ik zelf nog sneller zou kunnen zwemmen. Na lang zoeken kwam ik terecht bij Prof. Dr. J. J. 

Videler. Prof. Dr. J. J. Videler is emeritus hoogleraar Evolutionaire Mechanica (Universiteit 

Leiden), Bionica en Mariene Zoölogie (Rijksuniversiteit Groningen). 40 Jaar lang heeft hij 

zich onder andere verdiept in zwembewegingen van diverse dieren waaronder pinguïns, 

dolfijnen, zwaardvissen, etc. 

Via de mail heb ik contact met hem gezocht en hij heeft mij waardevolle informatie gegeven 

en mij verwezen naar een aantal van zijn publicaties. Door deze publicaties werd ik 

gefascineerd door de vraag hoe mensen kunnen leren van de natuur. 

Zo vond ik publicaties van Prof. Dr. J. J. Videler die betrekking hebben op de 

zwembewegingen van vissen en dolfijnen en hoe zwemmers daar van kunnen leren. Deze 

publicaties handelden over zwembewegingen van gewone wedstrijdzwemmers. In deze 

publicaties werd geen onderzoek gedaan naar de zwembewegingen van vinzwemmers. 

Omdat de slag van een vinzwemmer overeenkomt met de slag van enkele snelzwemmende 

dieren, heb ik deze overeenkomst gebruikt om een vergelijkend onderzoek op te stellen 

tussen snelzwemmende dieren en vinzwemmers. 

In mijn profielwerkstuk keek ik naar de redenen waarom snelzwemmende dieren erin slagen 

zich zo snel door het water voort te bewegen en welke lessen vinzwemmers hieruit kunnen 

trekken om hun zwemslag te optimaliseren. 

Om tot beantwoording van de eigen opgestelde hoofd- en deelvragen te komen, heb ik 

gebruik gemaakt van deskresearch en fieldresearch. Ik heb hier voor gekozen, omdat in de 

literatuur, zoals eerder vermeld, reeds diverse onderzoeken hebben plaatsgevonden over 

zwembewegingen van snelzwemmende dieren en 

zwemmers. Echter vergelijking van zwembewegingen van 

snelzwemmende dieren en vinzwemmers was nieuw. 

Om deze reden was het vrij lastig dit onderzoek uit te 

voeren. Ter verificatie heb ik bij een tweetal dolfinaria 

observatieonderzoek uitgevoerd. Tevens heb ik op basis 

van Dvdôs van vinzwemmers en eigen observaties in 

zwembaden de karakteristieken van vinzwemmers 

bepaald. Voorts heb ik in aanvulling op de observaties met 

een aantal vinzwemmers gesproken om aanvullende 

informatie te verkrijgen. 

Praktijkonderzoek   

Naast het theoretische onderzoeksrapport diende er ook een praktijkonderzoek uitgevoerd te 

worden. 

In mijn profielwerkstuk heb ik onderzocht hoe vinzwemmers kunnen leren van de natuur door 

te kijken naar snelzwemmende dieren, hoe deze dieren ervoor zorgen zich zo snel mogelijk 

voort te kunnen bewegen door hun weerstand te reduceren en hoe vinzwemmers daar hun 

slag mee kunnen optimaliseren. 
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Ter verificatie heb ik bij een tweetal dolfinaria observatieonderzoek uitgevoerd naar een 

belangrijke karakteristiek, te weten de amplitude. Voorts heb ik de haalbaarheid van deze 

amplitude in de praktijk uitgetest met een drietal vinzwemmers. 

Omdat de amplitude een typerend kenmerk is van zowel de slag van snelzwemmende dieren 

als van vinzwemmers, heb ik ervoor gekozen om de amplitude van de dolfijn toe te passen 

op de amplitude van vinzwemmers. Hierbij heb ik naar de amplitude van dolfijnen gekeken, 

daarna vergeleken met de amplitude van vinzwemmers, de hoek waaronder de amplitude 

van de dolfijn wordt gemaakt toe laten passen door vinzwemmers, en vervolgens heb ik 

berekend wat de invloed van deze veranderde amplitude is op de zwemsnelheid van de 

vinzwemmers. 

Na de verrichtte metingen en het berekenen van de waarden, volgden de resultaten. Na 

benadering van de amplitude van de dolfijn ï dus een grotere amplitude ï toegepast op 

vinzwemmers, was te zien dat de snelheid afgenomen was. Een kleinere amplitude 

resulteert dus in een grotere zwemsnelheid. 

Presentatie  

Als afronding voor het profielwerkstuk behoorde er tevens een presentatie gehouden te 

worden. Mijn zus uit Curaçao die dolfijntrainer is, was toevallig diezelfde ochtend in 

Nederland aangekomen en kon, samen met mijn andere zus, de presentatie bijwonen. 

Juliette Breuseker 

Wil je meer weten over het vinzwemmen of ben je nieuwsgierig naar het werk van Juliette? 

In het eerste geval kijk je op www.vinzwemmen.nl en in het tweede geval vraag je het haar 

het best zelf op een woensdagavond! 

Opleidingen en introducti eduik  

Alle ScubaDoe kandidaten zijn geslaagd en ook Robin (vriend van Patty) is 

geslaagd voor het snorkelbrevet A.  Van harte gefeliciteerd allemaal!  

Het einde van het zwembadseizoen nadert alweer snel, op 26 juni 2015 willen 
we traditioneel afsluiten met een familieavond / introduik. Aanmeldingen 
konden weer naar mij gestuurd worden, vermeld daarbij naam, leeftijd en 
benodigd materiaal (vest- en schoenmaat). Kosten zijn 5 euro per persoon. 
Introduikers (niet-gebrevetteerde introducees) worden begeleid door een 
instructeur en dienen vooraf de theorie instructie te volgen. Voor die groep 
regelen we ook materiaal. Indien er reeds gebrevetteerde introducees zijn, dan 
geldt dat ze welkom zijn om met een lid mee te duiken. We gaan er dan van uit 
dat DOV Botlek niet voor het materiaal hoeft te zorgen.  
 
Op 26 juni was ook de andere prijswinnares van Koningsdag (Denise van 
Rooij) uitgenodigd. Uiteindelijk hadden we 15 volwassenen en 5 kinderen in het 
water liggen, uiteraard met geode begeleiding. Angelo, Wilfred, Ron, Pascal G, 
Adri, Michael, Henk, Martin, Paul, Gwaeron en Patricia heel erg bedankt voor 
jullie inzet! 

http://www.vinzwemmen.nl/
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Hoe merk je dat je buddy jou haat ?  
  
 1. hij doet teken blijf hier, terwijl je nog op                        
de boot bent  
 2. hij vergeet je droogpak dicht te ritsen  
 3. wanneer je hem lucht vraagt, geeft hij je 
zijn snorkel  
 4. wanneer je teken doet dat je zonder 
lucht raakt, zegt hij : blijf hier, ik haal er - 
wat en zwemt snel weg  
 5. hij doet teken naar boven met zijn 
middenvinger  
 6. hij spuugt in je masker, terwijl je hem 
nog aan hebt 

  

Waarom duik je nooit alleen ?  
 
1. Als je geen lucht hebt, kan je buddy je helpen.  
2. Als je materiaalproblemen hebt, kan je buddy je helpen.  
3. Als er een haai aanvalt, heb je maar 50% kans op sterven in plaats van 100%. 

  

10 dingen die je liever niet hoort als je een duiktrip boekt:  

Á 1: Welkom, je bent de eertse die een duiktrip boekts sinds ... het ongeluk 
Á 2: Sorry, we kunnen geen reservaties maken tot de duikgroep van vorige week gevonden 

is 
Á 3: Onze duiktrips doen we met Reef Diver 1 of Reef Diver 3. Onze eerste duikplaats is 

Reef Diver 2 op een diepte van 21m. 
Á 4: Maak je geen zorgen om de stroming. Als wij je niet vinden, dan doet de Search and 

resque dat wel 
Á 5: Wij hebben een crew member aan boord die spuwexpert is als je last hebt van een 

aangedampte duikbril 
Á 6: Kunnen we uw boot gebruiken voor deze trip? 
Á 7: Die walvishaai uit onze brochure is de enige die we hier in 20 jaar gezien hebben. 
Á 8: Gelieve wel uw eigen tropische vissen mee te brengen 
Á 9: Je kan een mooie korting krijgen als je iets van bootmotoren afweet. 
Á 10: Nee, we hebben geen duikplaats waar men haaien kan zien, maar we hebben wel 

zeker een ontmoeting met een Portugees Oorlogsschip. 
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Zaterdag 30 mei org aniseerde het Evenementeam een bezoek aan Blijdorp  

We moesten om 11.00 uur verzamelen bij het trefpunt Bassrock, dat is het beginpunt van de 

reis door het Oceanium, met een gids mochten we met z'n elven achter de schermen kijken. 

Het zeewater wordt met grote containerschepen als ballast meegenomen vanaf de Atlantische 
oceaan op de 21ste breedte graad (bij de Azoren) en in de Rotterdamse haven overgeladen in de 
speciale waterboot van Blijdorp, de Haaibaai. 7 Miljoen liter zeewater gaat er rond in Blijdorp en 
maandelijks wordt er 700.000 liter ververst, eerst via grote voorraadbakken. Met UV en  grote filters 
wordt het gezuiverd en voordat het de bassins ingaat wordt het via een bak met koraal en planten 
naar de vissen, en later naar de zeeleeuwen en pinguins. Een laborante bepaald wanneer het 
zeewater aan de juiste kwaliteit voldoet en wanneer de filters verschoond moeten worden. Het vuil 
in de filters mag  in het riool geloosd worden. Het duikteam van het Oceanium bestaat uit 8 duikers 
en ze zijn tevens verzorgers. Ze hebben een speciaal aangepaste opleiding gehad voor hun werk 
in de Aquaria. Twee duikers gaan het water in, waarbij een de schoonmaak en evt de opruim 
werkzaamheden doet en de andere vooral de haaien in de gaten houdt  en ze met een stok e.v.t. 
wegjaagd. Op de kant staat een duikleider met een reserve duiker voor als het fout mocht gaan. 
Ongelukken met de duikers en/of haaien zijn onbekend. Helaas waren er geen verzorger/duikers 
om nadere informatie te krijgen over hun werkervaringen in de Oceanium.  
 
Het was een zeer interressante excursie achter de schermen van het Oceanium van Blijdorp . 
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Wetenschappers proeven eeuwenoude champagne uit scheepswrak  

Foto: Anders Nasman  

Franse wetenschappers hebben 170 jaar oude champagne uit een gezonken scheepswrak 

in de Baltische zee geproefd en onderzocht.   

De drank bevat opvallend veel suiker en blijkt na een verblijf van bijna twee eeuwen op de 
zeebodem nog altijd relatief goed te smaken. 
Waarschijnlijk is de champagne ooit geproduceerd door de wijn zes tot acht maanden te 
laten rijpen in houten vaten. 
Dat melden de onderzoekers van de Universiteit van Reims in het wetenschappelijk tijdschrift 
PNAS. 
Champagnehuizen  

De flessen champagne werden in 2010 opgedoken uit de Baltische Zee. De drank werd 
waarschijnlijk aan het begin van de negentiende eeuw van Duitsland naar Rusland vervoerd 
en is afkomstig van verschillende Franse champagnehuizen.   
De wetenschappers voerden een chemische analyse uit om de samenstelling van drie 
flessen champagne in kaart te brengen. Hoofdonderzoeker Philippe Jeandet dronk zelfs 0,1 
milliliter van de dranken.  
Bubbels  

In de champagne zaten nog maar weinig bubbels, omdat de lucht was ontsnapt door de 
kurk. Toch was smaak volgens de wetenschapper nog goed. In één van de wijnen proefde 
hij naar eigen zeggen leer en tabak. 
"Het was geweldig. De smaak bleef nog twee tot drie uur in mijn mond hangen", verklaart hij 
op BBC News. 
Toch bevatten de oude Franse wijnen ook wat elementen die niet in champagne thuishoren. 
De wetenschappers proefden volgens New Scientist ook 'dierlijke tinten' en 'nat haar' 

Uit NU.NL 

http://www.zie.nl/video/nibzw6nf8qn4
http://www.pnas.org/content/early/2015/04/15/1500783112
http://www.zie.nl/video/nibzw6nf8qn4
http://www.bbc.com/news/science-environment-32388123
http://www.newscientist.com/article/dn27389-18thcentury-champagne-haul-shows-seabed-is-perfect-wine-cooler.html#.VTYcTBOsWLd
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 Leven er haaien in onze Noordzee?  

 Ja, er zwemmen zeker haaien in onze Noordzee, dat zijn vooral grondhaaien. Vaak worden deze haaien 
gevangen als bijvangst als vissers sleepnetten gebruiken om  andere vissen te vangen.  Hierdoor hebben 
deze haaien het ook zwaar te verduren. Het duurt een aantal jaar voor ze volwassen zijn, soms wel 10 jaar 
voor ze zich kunnen voortplanten, dan zijn ze lang drachtig (soms wel 2 jaar) en leggen ze nog eens weinig 
eieren. Hierdoor worden er niet veel haaien geboren. De meeste haaien worden 20 tot 30 jaar.  Het is niet 
de bedoeling dat deze haaien worden gevangen door de vissers, maar het gebeurt wel. In Nederland staan 
twee soorten haaien op de rode lijst  (bedreigde dieren- en plantensoorten), de gevlekte gladde haai en de 
ruwe haai. 

De grondhaaien struinen de bodem af naar krabbetjes, kleine visjes, schelpdieren, wormen en ook dode 
dieren. Hun bek zit dan ook wat meer naar beneden.  In principe kunnen ze natuurlijk bijten maar dat komt 
(haast) nooit voor.  Ze moeten zich dan wel heel erg bedreigd voelen, nog liever zwemmen ze weg.  Rond 
de Zeeuwse kust en bij de Waddeneilanden komen meer en grotere haaien voor door het voedselaanbod. 
De Noordzee is in de loop der tijd een stuk schoner geworden en ook warmer, dus de haaiensoorten 
kunnen zich gaan uitbreiden richting onze Noordzee. Maar behalve af en toe een verdwaalde grote haai is 
dit nog niet gebeurd. 

Vroeger zwommen er een 20-tal soorten haaien in onze Noordzee, tegenwoordig zijn dat er een stuk 
minder.  De doornhaai en de  hondshaai komen wat meer voor, de gladde haai en de ruwe haai al minder. 
Heel soms komen er ook grotere soorten voor zoals de haringhaai, de voshaai, de Groenlandse haai en de 
reuzenhaai. Maar meestal zwemmen die niet voor onze Nederlandse kust. 80% Van de haaien in de wereld 
is niet groter dan 2 meter. Om gevaarlijk te zijn voor mensen moet een haai minimaal 2 meter zijn. 

De hondshaaien bijvoorbeeld zijn kleine, ongeveer één meter grote haaien. Het zijn voor mensen 
ongevaarlijk bodemhaaien, ze zijn het kleinst en het vriendelijkst. Ze komen niet graag in het ondiepe 
kustwater, dus je zult ze niet snel tegen komen. De aangespoelde eieren kun je wel op het strand vinden, 
die zitten dan vaak vast aan zeewier en ïbeplanting. Als de kapsels 2,5 bij 6 centimeter zijn dan zijn ze van 


